
Protokół  nr III / 10 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  30 grudnia  2010r. 
 

 
1.  Otwarcie  obrad  III Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka o godz. 905 otworzyła obrady  
III Sesji Rady Gminy Brody.  
 
Na podstawie listy  obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 15. 
. 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Uwag nie zgłaszano. Porządek obrad przyjęty został jednogłośnie. 
 
Ad. 2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłaszali uwag. 
Przewodnicząca Rady  prosiła o przegłosowanie przyjęcia protokołu. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3.  Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt poinformował, że: 

- 27.12.2010r. w Urzędzie Miasta w Lubsku uczestniczył w  walnym zebraniu Łużyckiej Grupy  
  Rybackiej  
- 28.12.2010r. w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie w celu podpisania umowy z PKS na 
  dowozy dzieci. 
  Jest możliwość otworzenia nowej linii PKS Brody – Lubsko, Lubsko – Brody. 
  Linię obsługiwałby autobus, który czeka na dzieci. 
  Sprawa wymaga przemyślenia  i zgody Rady Gminy, ponieważ wiąże się to z kosztami. 
  PKS przedstawi kalkulacje kosztów i wówczas komisje mogą  się nad tym zastanawiać.. 
  
4. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji o działaniach  
   podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady:  
- 17.12.2010r. uczestniczyła w spotkaniu wigilijnym w Brodach,  
   Również 17.12.2010r. była na spotkaniu komisji Mienia Komunalnego. 
- 20.12.2010r. była na posiedzeniu Komisji oświaty, 
- 22.12.2010r. uczestniczyła w spotkaniu komisji budżetu. 
Na  ręce przewodniczącej wpłynęły 2 wnioski: 
- mieszkańców Marianki o utworzenie sołectwa  
- pana Z. Bejnarowicza o zabezpieczenie w budżecie na 2011r.  środków na projekty świetlicy w 
Zasiekach. Wniosek ten będzie analizowany przy ustalaniu budżetu na przyszły rok. 
 
J. Falkiewicz – Komisja Oświaty miała posiedzenie 20.12.2010r. wypracowane wnioski radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 
E. Bojko – Komisja Budżetu spotkała się 21.12.2010r. Omówiono projekty uchwał, które będą 
tematem dzisiejszej sesji, zapoznano się z  prośbą mieszkańców Marianki o utworzenie 
sołectwa, oraz podaniem p. Bejnarowicza o zabezpieczenie środków na świetlice w Zasiekach. 
Ten temat będzie szczegółowo analizowany przy konstrukcji budżetu. 
   
A.Mataczyna – Komisja Mienia Komunalnego obradowała 17.12.2010r. Przeanalizowano 
projekty uchwał, ustalono plan pracy komisji na 2011r. 
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5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
M. Tracz 
- w sprawie opomiarowania fermy w  Datyniu otrzymał odpowiedź Wójta, że ma to wykonać 
  ZGKiM, natomiast odpowiedź kierownika była, że on czeka na dyspozycje Wójta. 
- odnośnie wniosku pana Bejnarowicza – wcześniej wszystkie wnioski dot. budżetu miały być 
  składane w terminie do 30 września, natomiast wszelkie remonty na wsiach mają być 
  wykonane w ramach funduszu sołeckiego. 
  Kiedyś Kumiałtowice ubiegali się o środki to otrzymali odpowiedź, że mają fundusz sołecki i z 
  niego mają korzystać. 
- czy są wnioski z kontroli firmy Eko-recykling z Brożka, czy są zalecenia do wykonania przez  
  gminę? 
 
T. Kowalczuk zwrócił się do Komisji Mienia Komunalnego, by zbadali sprawę: 
- ZGKiM pobiera opłaty od niektórych mieszkańców za odśnieżanie chodników, które 
odśnieżają pracownicy Biura Pracy. Ci ludzie mają dużo pracy i dużo nadgodzin. 
  
Wójt stwierdził, że w Urzędzie  odbyło się spotkanie robocze na którym ustalono nowy podział 
utrzymania dróg w poszczególnych miejscowościach. 
 
Z-ca Wójta poinformował, że Poseł Jerzy Materna zgłosił wniosek poparcia inicjatywy, by w 
programie budowy dróg była droga S-3 
- starosta wystąpił z propozycją przejęcia przez Gminę Brody drogi w Olszynie –połączenie 
autostrady z północną  płytą terminala. Starostwo nie ma możliwości prawnych utworzenia 
połączenia drogowego z autostradą. Może się to odbyć jedynie poprzez drogę publiczną 
gminną.  
Proponują przejęcie tego odcinka przez gminę Brody. 
My tym nie jesteśmy zainteresowani, to tylko kawałek drogi. Od nas do tej drogi jest duża 
odległość. Będą to duże koszty jej utrzymania. Wolimy, by droga była w Starostwie a nie u nas. 
My musimy nadać jej numerację. 
Dzisiaj Starosta zaproponował, że pokryje wszelkie koszty związane  z podziałem działki 
przekazaniem jej gminie oraz deklarował utrzymywanie tego odcinka przez służby starostwa 
przez cały rok – w tym również odśnieżanie. 
Jeżeli takie porozumienie zostanie podpisane, to uważam, że nic nie stoi na przeszkodzie by 
drogę przejąć zwłaszcza, że Rada poprzedniej kadencji podjęła uchwałę o przystąpieniu do 
zmiany planu studium gminy, na wniosek inwestora zainteresowanego budową miejsca obsługi 
podróżnych przy autostradzie. Brak połączenia drogowego z autostradą przekreślił by te plany, 
musimy być więc konsekwentni. 
 
Wójt – na płycie północnej terminala działa wiele firm, które płacą podatki do nas. 
 
B. Bawtro spytał czy to prawda, że  jest w planie modernizacja drogi Mielno – Janiszowice. 
Obecnie są problemy z utrzymaniem tej drogi. 
 
Z-ca Wójta z tego co wie, to strona Powiatu Krośnieńskiego bardziej się  do tego przykłada. 
Kiedyś miała to być droga rokadowa ale odstąpiono od tego.. Miała być modernizacja drogi w 
Janiszowicach ale to upadło. Podejrzewa, że w najbliższych latach nic tam nie będą robić. 
 
Z. Bednarski 
- ustały opady śniegu a w Brodach jest jego coraz więcej., Najwięcej jest przy przedszkolu. 
  Dlaczego nikt nie wywozi śniegu z tej ulicy? 
- od siedmiu lat prosi o utworzenie świetlicy w Kole. Młodzież i dzieci uczęszczają do niej w 
  godz. Od 17 do 22. Nie mają już środków na opał. Prosi o wzięcie pod uwagę tego problemu  
  przy konstrukcji budżetu na 2011r. 
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Z-ca Wójta stwierdził, że są to drogi powiatowe. Wystąpiliśmy do Starostwa z prośbą, by 
wywozili śnieg, jednak oni to zlekceważyli . Uważają, że jeżeli gmina ma pieniądze to może to 
robić, oni tego nie zrobią. 
Wywożenie śniegu to też problem, gdyż nie ma gdzie go wywieźć. 
 
Wójt prosił ZGKiM, by przy roztopach udrażniali studzienki kanalizacyjne. 
 
E. Bojko powrócił do tematu drogi w Olszynie, należy przegłosować. 
W/w  stwierdził, że kwestia utrzymania drogi i odśnieżania zagwarantowana przez Starostę 
powinna być potwierdzona umową. 
 
B. Bawtro  uważa, że gdy odetniemy ten teren, to do naszych bunkrów nie będzie dojazdu. 
Należy to przyjąć i nie martwić się odśnieżaniem. Z punktu strategicznego gminy ważny jest 
dojazd do tego terenu. 
 
Z. Bejnarowicz spytał jakie jest stanowisko Trzebiela? 
Wójt odpowiedział, że oni mają tam firmy. 
 
Z-ca Wójta poinformował, że sama zgoda rady nie oznacza jeszcze, że inicjatywa Starosty 
utrzymania połączenia gminy Brody i Trzebiel z autostradą zostanie uwzględniona przez 
Główną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad.  
 
 Z. Bednarski uważa, że należy drogę przejąć, niech tam nadal działają firmy.. Nie można 
odciąć się  od autostrady. 
 
Przewodnicząca Rady prosi o przegłosowanie kto jest za. 

Radca prawny zgłosił wniosek do przegłosowania. 
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem  wniosku Starosty dot. przejęcia drogi, z zastrzeżeniem 
zawarowania w porozumieniu - pokrycia przez Powiat Żarski kosztów przejęcia działki oraz 
utrzymania drogi w przyszłości. 
 
Radni jednogłośnie zatwierdzili powyższy wniosek. 

T. Kowalczuk spytał czy o terminie  sesji jest powiadamiamy radny powiatowy.  
Powinien otrzymywać zawiadomienie z programem sesji.     

B. Bawtro jest również za tym wnioskiem. Radny powiatowy może na bieżąco informować 
radnych, odpowiadać na pytania. Rozmawiał z p. Szafrańskim na ten temat, który obiecał 
uczestniczyć w posiedzeniach rady. 
 
M. Kowalski zabrał głos w sprawie wody w Mariance i Janiszowicach. 
Mieszkańcy Marianki wystosowali pismo do Wójta w tej sprawie. Otrzymali odpowiedź, że woda 
nie zagraża życiu. Kierownik ZGKiM wykonał kalkulację kosztów , do tej pory nie widzi działań w 
tym kierunku. Nie ma ich ujętych w planie. 
 
Z-ca Wójta przypomniał, że zastanawiano się czy ciągnąć wodę z J. Wysokich czy zrobić ujęcie 
na miejscu.  Będzie to przedstawione na komisjach. 
W Mariance można zrobić nowy odwiert wody, postawić tam kontenerową stację uzdatniania 
wody i dokonać wymiany sieci . Stara hydrofornia może być przeznaczona na świetlicę. 
Można to zrealizować ale musza być środki. 
Wystąpimy do Nadleśnictwa w Z. Górze może dadzą część środków. 
 
T. Kowalczuk sądzi, że wg. informacji kierownika ZGKiM tam należy wymienić filtry . 
 
Z-ca Wójta  uważa, że wymiana filtrów nic nie da, wydamy na to 30 tys. zł. a sprawa i tak 
powróci. 
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Wójt uważa, że nie ma co opierać się na opinii kierownika ZGKiM, Najlepiej zacząć od początku 
i kompleksowo  załatwić sprawę. 
 
J.Ostapiej spytał o wodę w Laskach. 
 
Z-ca Wójta odpowiedział, że w Laskach mieszka kilka osób. Nie mają wody w studzienkach. 
Przejęliśmy od Agencji działkę, na której chcemy zrobić odwiert studni. Należy też zlecić 
wykonanie badań geologicznych- na to potrzebne będą środki. 
Należy zastanowić się, czy robimy wodę w Mariance czy w Laskach, czy też stać nas na dwie 
inwestycje.  
 
J. Kowalski – jadąc drogą w kierunku Janiszowic na zakręcie jest przepust i rów. ( droga 
powiatowa nr 1106) Należy zrobić tam barierkę.  
 
Z-ca Wójta stwierdził, że od następnej sesji zapraszany będzie radny powiatowy i on będzie na 
bieżąco informował o takich sprawach. 
 
M. Tracz spytał, czy prawnie można wymóc na Powiecie, by odśnieżali i utrzymywali w 
czystości drogi pod nich podległe. 
Może należy  to zgłosić do nadzoru Budowlanego. 
 
Radca prawny odpowiedział, że my jako gmina nie mamy możliwości, jedynie w przypadku 
zagrożenia bezpieczeństwa, może wówczas interweniować Nadzór Budowlany. 
 
 
6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

          a/ rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
 
Pani Sekretarz omówiła proponowane zmiany oraz sposób kontroli uchwał przez organy 
nadzorcze. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały i prosiła o jej przegłosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15). 
 
       b/ zmian w statucie Gminy, 
 
M. Tracz proponuje przyjrzeć się uważniej  statutowi, ponieważ są w nim nieaktualne dane np. 
w  §  28 jest napisane, że Wójta wybiera Rada Gminy. 
 
Pani Sekretarz uważa, że statut jest otwarty i każdy może zgłaszać do niego propozycje 
poprawek. Można się przyjrzeć i dokonać korekty. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Spytała kto jest za przyjęciem uchwały. 
Za – głosowali wszyscy radni (15). 
 
          c/ zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich 
 
Wójt pracuje nad harmonogramem spotkań na wsiach. 
 
Lech Kossak – spytał radcę prawnego czy obecni sołtysi są jeszcze sołtysami czy też kadencja 
ich się skończyła i już nimi nie są? 
 
Radca prawny  uważa, że kadencja się skończyła ale sołtysi pełnią obowiązki do czasu 
wyboru. 
 



 5 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (15). 
 
          d/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2010r. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że w posiadanych dokumentach radni powinni dokonać zmian w 
załącznikach nr 1, 2 i 4, ponieważ należy przyjąć do dochodów  i wydatków - 1 zł.  
Podała poszczególne paragrafy, które należy poprawić. 
W zał. Nr 2 GOPS zwrócił się do Wójta o przeniesienie środków w projekcie „Kapitał ludzki”- są 
to środki unijne. 
W zał. Nr 4 również zmienią się przychody i rozchody o 1 zł. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
   e/ zmian do uchwały w spr. ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład  
       mieszkaniowego zasobu Gminy, 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że Prokuratura kieruje skargę do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego na naszą uchwałę. Zarzuca w niej łamanie prawa w § 4 pkt 1 nie można 
ograniczać sprzedaży do mieszkańców gminy.. 
W związku z tym musimy podjąć dwie uchwały: 
- zmieniającą uchwałę z 2005r. w § 4 pkt. 1 zmienić zapis na „członków wspólnoty „ 
- udzielająca odpowiedzi na skargę Prokuratora 
 
Radca prawny p. T. Ardelli poinformował o trybie przekazywania uchwał Rady. 
Uchwały wysyła się do Wojewody lub do RIO. 
Po sprawdzeniu tych uchwał mają oni prawo do rozstrzygnięć nadzorczych w ciągu 30 dni. Po 
tym terminie mogą tylko zaskarżyć nieprawidłowości w uchwale do Sądu Administracyjnego. 
Prokurator natomiast ma pełne prawo zaskarżyć uchwałę w każdej chwili, bez względu na datę 
wydania uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Spytała, kto jest za przyjęciem uchwały dot. zmian do uchwały w spr. ustalenia zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład  mieszkaniowego zasobu Gminy, 
Za uchwałą głosowano jednogłośnie (15). 
 
Kto jest za uchwałą w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w 
Żarach na uchwałę R.G. nr XXXIV/256/02 w spr. zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy….        
Za przyjęciem uchwały głosowali radni jednogłośnie (15). 
 
7. Wolne wnioski.    

Lech Kossak – zwrócił się do Wójta o wyjaśnienie kwestii stawek za wodę i nieczystości 
płynnych. 
Kierownik ZGKiM wywiesił na tablicach ogłoszeń stawkę za wodę w kwocie 2,93zł./m3  i za 
nieczystości 6,10 zł./ m3 . 
Wcześniej Rada proponowała ustalić dwie stawki dla tych co mają liczniki na wodę i dla 
pozostałych. 
Miało to na celu zmobilizowanie tych, co nie mają wodomierzy do ich zainstalowania i do 
oszczędności wody. Czy do wody będzie dopłata? 
Czy Wójt te stawki zatwierdził? Na jakiej podstawie kierownik wywiesił stawki jako informacje? 
      Czy w gminie Brody mamy płacić za beczkę wywozu nieczystości czy też za m3. Kierownik 
pobiera opłatę za beczkę. Dlaczego mieszkańcy podłączeni pod oczyszczalnię płacą dużo 
mniej niż pozostali, którym wywozi ZGKiM? 
Proponuje opracować plan dot. wywozu nieczystości płynnych. 
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Może należy miejscowości przyległe do Brodów włączyć pod oczyszczalnię, a w pozostałych 
budować oczyszczalnie osiedlowe. 
 
Wójt stwierdził, że stawki nie były ustalane z Wójtem. Oczyszczalnie osiedlowe będą omawiane 
w odpowiednim czasie, w tym kierunku działania zostaną podjęte. 
 
B. Bawtro spytał w jaki sposób kierownik ustala stawki. 
Radca prawny wyjaśnił, że na  postawie kalkulacji. 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że poprzednia Rada nie zdążyła zająć się stawkami, a termin minął . 
Wobec czego stawki zaproponowane przez kierownika ZGKiM weszły w życie. 
 
Wójt przyjrzy się tej sprawie. 
 
B. Bawtro – była propozycja dwóch cen za wodę, jednak fizycznie nie wszystkie mieszkania 
można opomiarować. 
 
L. Kossak – opomiarować można wtedy, gdy jest to możliwe. Nie musi to być zrobione już 
teraz, można to robić sukcesywnie. 
 
T. Kowalczuk – w czasie kampanii wyborczej mieszkanka gminy skarżyła się, że prosiła 
kierownika ZGKiM by wywiózł nieczystości płynne. Kierownik stwierdził, że jeżeli ta osoba chce, 
by wywieźli dzisiaj to zapłaci o 100% więcej. 
 
M. Tracz proponuje, by na sesje zapraszać kierowników jednostek. 
 
Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że od następnej sesji będą zapraszani. 
 
E. Bojko uważa, że zapraszać wtedy, gdy jest temat za który odpowiedzialny jest dany 
kierownik.  
 
O godz. 1115Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła  obrady III Sesji Rady Gminy 
Brody. 
         
                                                                                                             
Protokołowała 
Mirosława Dudziak                                     

                                                                                                                 
                    
 
 
        
 
 

 
 


